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شــود؛ بنابراين اگر روی اين مســائل دقت شود، شرايط 
سازندگی هيئت ها به مراتب بهتر از گذشته می شود.

حاج آقا! با توجه به شرايط فعلی و شيوع 
کرونا، شــما چقدر برگزاری جلسات را ضروری 

می دانيد و اصلاً چه شرايطی را توصيه می کنيد؟
 قطعاً همانند سال گذشــته، برگزاری جلسات با رعايت 
دستورالعمل هايی که گذاشته شــده، لازم و امکان پذير 
است. چه بسا سازمان تبليغات هم تمام تلاش خود را به 
کار گرفته و اين کار را به خوبی هرچه تمام تر انجام داده 
و می دهد تا جلسات تعطيل نشود که تا به امروز نيز اين 
اتفاق نيفتاده اســت. تا جايی که بنده در جريان هستم، 
اگر سال گذشــته همت ســازمان تبليغات نبود، شايد 
همين جلساتی هم که پارســال برگزار شد، اصلاً برگزار 
نمی شــد، اما آن ها جلو رفتند و تلاش بسياری کردند؛ 

حتی مسئوليت هيئت ها را بر عهده گرفتند که کار بسيار 
سنگينی بود و شــکر خدا به نتيجه هم رسيدند. گرچه 
جلسات رونق سال های قبل کرونا را نداشت، با اين حال 
خوب بود و مردم هم استقبال کردند. قطعاً آن ها امسال 
هم اين تلاش را انجام می دهند و هيئت ها سرپا می مانند. 
البته تأکيد می کنم که تابه امروز هيئت ها بيشتر از همه 
دســتورالعمل ها را رعايت کرده اند و در آينده نيز همين 

روند را در پيش خواهند گرفت.
فکر می کنيد سازمان تبليغات علاوه بر 
بحث برگزاری مجالس سال گذشــته، در موارد 
مختلف از جمله گســترش فرهنگ حسينی نيز 

توانسته موفق عمل کند؟
همان طور که از نامش پيداســت، تبليغــات مهم ترين 
وظيفه اين سازمان است. قرآن درباره پيغمبر اکرم (ص) 

می گويد: «بلغ» يعنی تبليــغ و ابلاغ کن. الان هم وظيفه 
تبليغ به دوش سازمان تبليغات اســت که رأس آن را هم 
رهبر معظم انقلاب تعيين می کنند؛ بــدان معنا که فرد 
واقع در رأس ســازمان، هم نماينده وعاظ است که تبليغ 
عقلانی دينی را بر عهده دارنــد و هم نماينده مداحان که 
بحث احساسی دين را پوشش می دهند. بنده از نزديک با 
فعالان در سازمان تبليغات آشنا هستم و معتقدم که واقعاً 
تلاش می کنند و درمجموع عملکرد مناســبی داشته اند. 
البته ممکن است من هم انتقاداتی داشته باشم، اما به موقع 
به آن ها گفته ام، اما به طورکلی تأييد می کنم که واقعاً افراد 
شايسته و خوبی هستند. درحقيقت افراد فعال در سازمان 
تبليغات، کار واقعاً ســختی دارند؛ زيرا اصل تبليغات، کار 
بسيار مهم و ارزشمندی است؛ به ويژه امروزه که همه کارها 
با تبليغ پيش می رود و حتی آمريکا نيز ابرقدرتی خود را با 
تبليغ نفوذ داده است. اين موضوع درباره کشورهای ديگر 
هم صدق می کند که البته انقلاب اسلامی آمد و از جهتی، 

پوچ بودنشان را با تبليغ عليه آن ها نشان داد.
آيا در راستای بهبود عملکرد سازمان 

تبليغات، پيشنهادی هم برای مسئولان داريد؟
همان طور که گفتــم امروزه تبليــغ کار خيلی مهمی 
اســت و از آنجا که زيرمجموعه های سازمان تبليغات 
نيز، عده ای مــداح و وعاظ يعنی بلندگو به دســتان و 
جمعيت داران هســتند، ســازمان بايد با دقت عملی 
بالايی پيش رود تا بتواند بهترين عملکرد خود را ارائه 
داده و بهترين نتيجه را نيز بگيرد. به واقع اگر ســازمان 
تبليغات بتواند خوراک خوبی به اين زيرمجموعه های 
خود بدهد، کار بســيار مفيــدی انجــام داده که هم 
برای دنيا و هم برای آخرت مفيد واقع می شــود. البته 
سازمان تبليغات بايد به اين نکته نيز توجه داشته باشد 
که لازمه چنيــن موفقيتی، ارتباط بــا علمای بزرگ، 
اســتفاده از فکر و منش آن ها و به کارگيری نظرات و 
پيشنهاد ها آن هاست؛ برای مثال مرحوم آقای مصباح 
يزدی در همان محدوده ای که حضور داشــتند، دامنه 
تبليغی رســا و بلندی ايجاد و شــاگردان برجسته ای 
تربيت کردند که هم اکنون راه ايشان را ادامه می دهند؛ 
بنابراين ســازمان تبليغات هم بايد از چنين فکرهايی 
اســتفاده کند و از وجود مراجع، علمــا و بزرگان بهره 

بگيرد.

 حسینی بودن را درک کنیم
بی شــک پرورش نســلی حســینی بیش از هــر چیز با 
اتکا بر وجود پدر و مادری حسینی امکان پذیر است. 
حاج آقا عابدی می گوید: «اگر پدر و مادری خودشان 
حسینی باشند، این را عملاً در فضایی حسینی محور 
به نسلشــان هم انتقــال می دهند. البتــه نمی توانیم 
بگوییــم مــا حســینی هســتیم، درحالی کــه اعتقــاد 
چندانی به امامان دیگر نداریم. باید بدانیم حسینی 
واقعی کسی است که در عین حسینی بودن، علوی، 

حسنی، مهدوی، صادقی، رضایی و... نیز باشد».


